

زي أمن المتاجر

كتاب للأطفال

نورة طاع الله

هيا نقرأ الكتاب باللغة العربية

هل تعلم يا بني ما هو زى أمن المتاجر؟

زى أمن المتاجر هو اللباس الذي يرتديه الأشخاص الذين يعملون على حماية المتاجر والمحافظة على سلامة الزبائن والعاملين والبضائع. يساعد هذا الزى الناس على التعرف إلى رجل أو موظف الأمن بسهولة، حتى يتمكنوا من طلب المساعدة عند الحاجة أو الإبلاغ عن أي مشكلة.

يكون الزى عادة أنيقاً ومرتباً، ويتكون من قميص وبنطال أو بدلة عمل مخصصة، وقد يحمل شعار شركة الأمن أو المتجر. ويرتدي موظف أمن المتاجر بطاقة تعريف توضح اسمه ووظيفته، كما يلبس حذاءً مريحاً وقوياً يساعده على الوقوف والمشي لساعات طويلة. وفي بعض المتاجر قد يرتدي سترة عاكسة للضوء إذا كان يعمل في مواقف السيارات أو في الأماكن الخارجية.

يستخدم موظف أمن المتاجر أدوات تساعد في أداء عمله،
مثل جهاز الاتصال اللاسلكي للتواصل مع زملائه، ومفاتيح
بعض المرافق، وكشافاً يدوياً عند الحاجة، وأجهزة مراقبة
أنظمة الأمن، ويتابع شاشات كاميرات المراقبة الموجودة داخل
المتجر للمساعدة في الحفاظ على النظام وسلامة المكان.

يبدأ موظف الأمن يومه بالتأكد من أن مداخل ومخارج المتجر
آمنة، وأن كل شيء يسير بشكل طبيعي. ثم يرحب بالزبائن عند
دخولهم، ويقدم المساعدة إذا احتاج أحد إلى معرفة مكان قسم
معين أو احتاج إلى إرشاد.

أثناء العمل يتجول موظف الأمن داخل المتجر بهدوء، ويتابع
حركة المكان، ويساعد الأطفال الذين قد يبتعدون عن أسرهم
حتى يتم العثور على ذويهم، ويرشد الزبائن عند الحاجة،
ويتعاون مع العاملين للمحافظة على النظام والنظافة وسلامة
الجميع.

إذا حدثت حالة طارئة، مثل انقطاع الكهرباء أو احتاج شخص إلى المساعدة، فإن موظف الأمن يتصرف بهدوء ويتبع تعليمات السلامة، ويتعاون مع الجهات المختصة لضمان حماية الجميع.

يحتاج موظف أمن المتاجر إلى صفات مهمة، مثل الأمانة، والانتباه، والصبر، والهدوء، وحسن التعامل مع الناس، واللباقة، وسرعة التصرف، والالتزام بقواعد السلامة، لأن هذه الصفات تساعد على أداء عمله بأفضل صورة.

يعمل موظفو أمن المتاجر في الأسواق الكبيرة، والمراكز التجارية، ومحلات الملابس، ومحلات الإلكترونيات، ومتاجر المواد الغذائية، والصيدليات، والعديد من أماكن التسوق الأخرى.

يعد زي أمن المتاجر رمزًا للأمان والمسؤولية، فهو يساعد
الناس على التعرف إلى موظف الأمن بسرعة، ويمنح الزبائن
شعورًا بالراحة والثقة أثناء التسوق. وبفضل موظفي أمن
المتاجر تبقى أماكن التسوق أكثر تنظيمًا وأمانًا، ويستمتع
الجميع بالتسوق في أجواء هادئة ومريحة.

هيا نقرأ الكتاب باللغة الإنجليزية

**Do you know what a store security uniform
?is, my son**

A store security uniform is the clothing worn by people who work to protect stores and maintain the safety of customers, employees, and merchandise. This uniform helps people easily identify the security guard or employee so they can ask for help when needed or .report any problem

The uniform is usually neat and tidy, consisting of a shirt and trousers or a tailored suit, and may display the logo of the security company or the store. A store security guard wears an identification badge showing their name and job title, and they wear comfortable, sturdy shoes that allow them to

stand and walk for long periods. In some stores, they may wear a reflective vest if they .work in the parking lot or outdoor areas

A store security guard uses tools to help them perform their job, such as a walkie-talkie to communicate with colleagues, keys for certain facilities, a flashlight when needed, and security system monitors. They also monitor the surveillance cameras inside the .store to help maintain order and safety

A security guard starts their day by making sure that the store entrances and exits are secure and that everything is running smoothly. Then, they greet customers upon

**entry and offer assistance if anyone needs
.directions to a specific department**

**While on duty, the security guard patrols the
store calmly, monitoring activity, assisting
children who may become separated from
their families until their parents are located,
guiding customers when needed, and
cooperating with staff to maintain order,
.cleanliness, and everyone's safety**

**In the event of an emergency, such as a power
outage or if someone needs assistance, the
security guard remains calm, follows safety
instructions, and cooperates with the**

**appropriate authorities to ensure everyone's
.safety**

**Store security guards need important
qualities such as honesty, attentiveness,
patience, composure, good interpersonal
skills, tact, quick thinking, and adherence to
safety regulations, as these qualities help
.them perform their duties effectively**

**Store security guards work in large markets,
shopping centers, clothing stores, electronics
stores, grocery stores, pharmacies, and many
other shopping establishments. The security
uniform in stores is a symbol of safety and
responsibility. It helps people quickly identify**

the security officer and gives customers a sense of comfort and confidence while shopping. Thanks to store security personnel, shopping areas remain more organized and secure, and everyone enjoys shopping in a .calm and comfortable atmosphere